
Tilbagemelding fra skolerne vedr. udlægning af enkeltintegrations-
midler og ændret ressourcetildeling til specialskolerne

På baggrund af henvendelse fra Handicaprådet har skolelederne på et leder-
møde i marts 2019 haft en drøftelse og evaluering af tiltaget. 

Vedr. udlægning af enkeltintegrationsmidler
Udlægningen af enkeltintegrationsmidlerne medførte en ændret fordeling af 
ressourcer til de enkelte skoler. De skoler, som oplevede at miste ressour-
cer, synes, at det har været svært at omstille sig til at have færre ressourcer 
til indsatserne. Især de mindre skoler synes, det kan være svært. De skoler, 
som fik mere ud af omlægningen, har ikke denne oplevelse. Samlet set er 
skolerne dog enige om, at det har skabt en større fleksibilitet i forhold til at 
kunne prioritere de indsatser, der skal til, og at de kan sætte hurtigere ind 
med foranstaltninger i stedet for at skulle afvente en visitation. Der er altså 
en oplevelse af et større decentralt ledelsesrum.

Vedr. ændret ressourcetildelingsmodel til specialskolerne
Ændringen, der medfører, at specialskolerne bliver reguleret midt i budgetå-
ret, har medført, at skolerne har sværere ved at forudse deres økonomi. Der 
har dog ikke været den nedgang i elevtal på specialskolerne, som man hav-
de håbet, og derfor har skolernes økonomi været nogenlunde stabil eller i 
nogle tilfælde stigende. Skolerne ønsker sig den gamle model, men kan godt 
se nødvendigheden af at skulle gøre nogle tiltag for at imødegå de økonomi-
ske udfordringer, der er på specialundervisningsområdet.
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